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I medfør af § 36, stk 1 i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed, med opfordring om 
skriftlig svar, følgende spørgsmål til Landsstyret:  
 
 
Spørgsmål til Landsstyret: 
 

1) Hvad mener Landsstyret om kystnært hellefisk fiskeri med auto-line, især ved fjorde om-
kring  isbræer?  

2) Hvor langt er man nået med produktionen, i forbindelse med torsk fiskeriet, samt forbere-
delserne af indhandlingsstederne?  

 
Landstingsmedlem, Anthon Frederiksen, Kattusseqatigiit partiiat. 
 
Begrundelse: 
 
På baggrund af flere fiskeres henvendelser, viderebringer jeg hermed ovenstående spørgsmål til 
Landsstyret. 
Vedrørende første punkt, mange fiskere, især fiskere ved Ilulissat-fjorden ( hvilket er optaget på 
verdensarvslisten i natur – og kulturarv ), med tanke på forebyggelse af forurening af fiskerizonen, 
og ikke mindst med henblik på bevaringsforanstaltninger, vurderes det foruroligende, at der bl.a. nu 
bruges auto line, som bruges af større fartøj, hvori der benyttes over 3000 kroge på en line, ved hel-
lefisk fiskeriet. Som sagt, stemmer dette ikke overens med bevaringsforanstaltningerne, desuden er 
det ikke ukendt, der er enorme naturkrafter ved Ilulissat-fjorden – når isen rører sig udad, ligegyl-
digt størrelsen af fartøjet, kan dette have fatale konsekvenser i løbet af ingen tid. 
 
For det andet, fiskerne klager over, samtidig med torskens synlig tilbagevenden, den stadig mang-
lende forsyning af indhandlingssteder, i en del af kysten samt hvad for nogen planer der er, hvis 
torskeindhandlingen skulle stige, omkring det industrielle.  
 


